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          Соответствует содержанию дисциплин «Машины и оборудование для аддитивных технологий», «Применение аддитивных технологий при ремонте и восстановлении», «Технологии изготовления изделий из полимерных материалов с применением аддитивных технологий» магистерской программы 22.04.01_10 «Материалы и технологические процессы аддитивного производства», разработанной в соответствии со СУОС СПбПУ. Представлена структура и особенности мирового рынка аддитивных технологий, описана структура российского рынка, перечислены основные потенциальные потребители аддитивных технологий в России и действующие в России национальные стандарты в области аддитивных технологий. Описано оборудование, используемое в процессе аддитивного производства, при ремонте и восстановлении изделий. Представлено оборудование СПбПУ, необходимое для аддитивного производства. Предназначено для студентов высших учебных заведений, обучающихся по направлениям магистерской подготовки 15.04.01 «Машиностроение», 15.04.05 «Конструкторско-технологическое обеспечение машиностроительных производств», 22.04.01 «Материаловедение и технология материалов», 22.04.02 «Металлургия» и аспирантуры 15.06.01 «Машиностроение», 22.06.01 «Технологии материалов».
        

        
          The training manual corresponds to the content of disciplines “Machines and equipment for additive technologies”, “Application of additive technologies in repair and restoration”, and “Technologies of manufacturing products from polymeric materials with the use of additive technologies” for the master’s degree program 22.04.01_10 “Materials and technological processes of additive manufacturing” developed according to the self-imposed educational standard of SPbPU. The manual presents the structure and features of the global market of additive technologies, describes the structure of the Russian market, lists the main potential consumers of additive technologies in Russia and the national standards in the field of additive technologies in force in Russia. The authors describe equipment used in the process of additive manufacturing, repair and restoration of products. The authors present the equipment of SPbPU required for additive manufacturing. The training manual is intended for students studying in the master’s degree programs 15.04.01 “Mechanical Engineering”, 15.04.05 “Design and Technology Support of Mechanical Facilities”, 22.04.01 “Materials Science and Technology of Materials”, 22.04.02 “Metallurgy” and for postgraduate students in the programs 15.06.01 “Mechanical Engineering”, 22.06.01 “Materials Science and Technology”.
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